
 

 

Keskeneräiset valtuustoaloitteet vuodelta 2022 ja tehdyt toimenpiteet 
 

KHALL  § 48 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Anniina Niemelä, 040 688 4499, 

anniina.niemela@suomussalmi.fi  
 

 Kunnan hallintosäännön 120 §:n mukaan kunnanhallituksen on 
vuosittain maaliskuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo 
valtuutettujen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä aloitteista, 
joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole lopullisesti 
käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta 
on ryhdytty. Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 

 
176/00.01.03.00/2022 
Valtuustoaloite 14.3.2022, Päätösten vaikutusten ennakkoarviointi 
käyttöön Suomussalmen kunnassa 
”Päätösten vaikutusten ennakkoarviointi käyttöön Suomussalmen 
kunnassa Suomussalmen Vasemmiston valtuustoryhmä esittää, että 
Suomussalmen kunnassa otetaan käyttöön päätösten vaikutusten 
ennakkoarviointi (EVA)päätöksenteon tueksi. Päätösten vaikutusten 
ennakkoarviointi (EVA) on tapa arvioida etukäteen, miten valmistelussa 
oleva päätös vaikuttaisi erilaisten ihmisryhmien elämään. 
 
Monissa laeissa edellytetään vaikutusten ennakkoarviointia. 
Esimerkiksiterveydenhuoltolaki (11§) velvoittaa arvioimaan ennalta 
päätösten 
vaikutuksia ihmisten terveyteen ja hyvinvointiin, tasa-arvolaki (4§) 
velvoittaa arvioimaan ennalta päätösten sukupuolivaikutuksia ja YK:n 
lasten oikeuksien sopimus (3 artikla) edellyttää, että lapsia koskevissa 
päätöksissä harkitaan ensisijaisesti lapsen etua. 
 
Ennakkoarvioinnin avulla on mahdollisuus saada kokonaiskuva 
päätettävästä asiasta. Arviointi antaa tietoa päätöksenteon tueksi. 
Ennakkoarviointi lisää myös päätöksenteon läpinäkyvyyttä, koska siinä 
vertaillaan vaihtoehtoja perustellusti. Se on myös keino vähentää 
sosiaalista eriarvoisuutta ihmisryhmien välillä. Kustannusvaikutukset 
ovat osa vaikutusten ennakkoarviointia. Kun talous on tiukalla, on 
erityisen tärkeää käyttää niukat resurssit tarkoituksenmukaisesti ja 
oikeudenmukaisesti. Ennakkoarviointi auttaa varmistamaan, että 
päätökset ovat strategian ja tavoitteiden kannalta johdonmukaisia. 
 
Kokonaisuutena päätösten vaikutusten ennakkoarviointi tarjoaa 
päättäjille mahdollisuuden vertailla tietoon perustuvasti erilaisia 
vaihtoehtoja, joiden perusteella päätökset tehdään. Tätä varten kuntaan 
tulee luoda toimintatavat ja ohjeistukset. 
Suomussalmella 14.3.2022  
Vasemmiston valtuustoryhmä” 
 
Kunnanhallitus 21.2.2023 § 32  
Kunnanhallitus päättää todeta vastauksena valtuustoaloitteeseen, että 
prosessi päätösten vaikutusten ennakkoarvioinnin käyttöönottoa varten 
on aloitettu ja perusperiaatteiden on tarkoitus olla valmiina vuoden 2023 
alkupuoliskon aikana siten, että järjestelmä voidaan jalkauttaa kuluvan 
vuoden aikana. Aloite loppuun käsitelty. 
 
251/10.03.01.06/2022 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 11.4.2022, Valtuustoaloite; 
Matkaparkki Ämmänsaareen 
”Vasemmistoliiton valtuustoryhmä tekee aloitteen, että kunta edistää 
matkaparkin perustamista Jätkänpuiston / Ämmänhaaran alueelle.  
Kyseinen paikka on sijainniltaan ja maisemaltaan hyvä ja erittäin sopiva 
paikka matkaparkille. Kaupalliset palvelut, ravintolat, koirapuisto, 
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huoltoasemat ja muutkin palvelut ovat lähellä. Palveluiden läheisyys on 
edellytys toimivalle matkaparkille. Maksimissaan alueella olisi noin 20 
pysäköintipaikkaa matkailuautoille.  
Matkaparkki on lyhytaikaista majoitusta varten matkailuautoille, joissa on 
omat käymälät ja harmaavesien talteenotot. Se on viitoitettu alue, jossa 
on sallittua yöpyä. Matkaparkit eroavat hieman leirintäalueista.  
Nykyisin matkaparkeissa on vedenottopiste, jäteastiat, wc-
tyhjennyspiste, infotaulut, sekä yleiset käymälät. Paikkavaraukset 
alueelle tehdään yleensä mobiilin kautta.  
Tutkimuksen mukaan matkaparkeissa yöpyvät turistit kuluttavat 
keskimäärin enemmän rahaa alueella kuin leirintäalueilla yöpyvät.  
Uskomme, että paikalliset yritykset hyötyisivät taloudellisesti tästä 
hankkeesta.  
Toivomme aloitteellemme nopeaa etenemistä kunnassamme. 
 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmä  
Psta  VEIJO HOLAPPA 

  MINNA SAASTAMOINEN 
MARTTI SEPPÄNEN 
MERJA-LIISA SEPPÄNEN 

  OLLI SEPPÄNEN 
TERTTU HUTTU-JUNTUNEN 
JONNA KINNUNEN 
MERJA KYLLÖNEN ” 

  
Tekninen lautakunta 11.5.2023 § 46 

 Jätkänpuiston alueelle sijoittuvaa matkaparkkia on jo aikaisemmin 
selvitetty. Tällä hetkellä Jätkänpuiston pysäköintielueella on usein 
kesäaikaan majoittujia. Alueella ei ole kunnallistekniikkaan ja sen lisäksi 
matkaparkkitoiminta voi häiritä alueen muuta käyttöä.  
 
Matkaparkin sijoittumista taajama-alueen palvelujen läheisyyteen on 
selvitetty. Meillä on vireillä Ämmänsaaren asemakaavan muutos koskien 
HIltusukon puistoa ja rajavartioston aluetta. Alustavasti on suunniteltu, 
että matkaparkkitoiminnoille osoitetaan alue Hiltusukon puiston alueelta. 
Kyseisellä alueella kunnallistekniikka on helposti saavutettavissa 
palvelujen järjestämistä varten.  
 
Kun kaavaluonnos on ollut nähtävillä ja siihen liittyvät lausunnot on 
käsitelty teknisessä lautakunnassa, voi elinvoimapalvelut käynnistää 
alueen markkinoinnin. Aloite loppuun käsitelty. 

 
587/01.02.02/2022 
Valtuustoaloite 24.10.2022,  Merja Kyllönen, Suomussalmen 
kunnassa käytössä olevan M2-matkalaskuohjelman kaikkien 
ominaisuuksien käyttöönotto 
”Valtuustoaloite -valtuutettu Merja Kyllönen  
Suomussalmen kunnassa on käytössä M2-matkalaskuohjelma. 
Ohjelmasta ei ole kuitenkaan käyttöönotettu kaikissa toimintayksiköissä 
kaikkia ominaisuuksia, joilla säästettäisiin työaikaa ja varmistettaisiin 
laskutusten oikeutus seurantajärjestelmän kautta. 
 
M2 matka- ja kululaskujen käsittelystä on tehty järjestelmässä 
mahdollisimman helppoa sekä työntekijöille, esihenkilöille että 
taloushallinnolle. M2:lla tallennat kuitit ja kulutiedot mobiilisti, milloin ja 
missä tahansa. Työntekijät saavat rahansa ja taloushallinto tiedot 
kirjanpitoon ja tulorekisteriin - kaikki sähköisesti, tietoturvallisesti ja 
tehokkaasti. Seurantajärjestelmän käyttöönoton myötä jää pois paljon 
työaikaa vievät eri matkojen naputtelut tietokoneelle, koska silloin tiedot 
menevät suoraan järjestelmään ja johtoporras voi käydä ne 
ajantasaisesti myös kuittaamassa. 
 



 

 

Oheisen perusteella esitän, että kunnanhallitus ryhtyy toimiin, joilla 
Suomussalmen kunnassa otetaan kaikissa mahdollisissa yksiköissä 
käyttöön M2 järjestelmän laajat seuranta- ja toimintaominaisuudet. Näin 
varmistetaan, että maksatus tapahtuu aina toteutuneista ja todennetuista 
matkoista, työaikaa säästyy ja kokonaisuus on hallittu ja järkevästi 
kontrolloitu, jolloin myös väärinkäytösten mahdollisuus poistuu. 
 
Suomusalmella 24.10.2022 
MERJA KYLLÖNEN 
Valtuutettu” 

Kunnanhallitus 21.2.2023 § 31 
Kunnanhallitus päättää antaa valtuusaloitteeseen seuraavan 
vastauksen: 
 
Kunnanhallitus toteaa, että M2-järjestelman kaikki ominaisuudet on 
mahdollista ottaa käyttöön niillä työntekijöillä, joilla se on 
tarkoituksenmukaista ja joiden työvälineistö sen mahdollistaa. Esimiehiä 
ja henkilöstöä muistutetaan M2-ohjelmiston mahdollisuuksista. 
Luottamushenkilöiden osalta matkalaskukäytännöt pysyvät ennallaan. 
Aloite on loppuun käsitelty. 
 

Kunnanjohtajan 
esitys 

Kunnanhallitus esittää valtuustolle aloitteet ja niissä tehdyt toimenpiteet. 

 
Päätös Esitys hyväksyttiin. 
 

________ 
 
 
Toimeksi Valtuusto 11.3.2024 
Tiedoksi  

________ 
 

1419/00.02.11/2024 
 
KVALT 11.03.2024 § 6 
 

 
Päätös Esitys hyväksyttiin. 
 

________ 
 


